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Følgende var fraværende med afbud: 
 
Sören Möller, Jessica Carter, Magnus Gausdal Find, Christian Kudahl, Bent Jørgensen, Peter Kornerup, 
Niels Hvidberg Kjeldsen og Marco Chiarandini 
 
 

Ad 1) Korte meddelelser ved institutlederen 
 

 IMADA vil i august og september tage imod 8 nye medarbejdere. En af de personer, som havde 
fået et ph.d.- mobilitetsstipendium har dog valgt ikke at komme hertil, så den stilling vil blive 
genopslået. 

 Der er gode optagelsestal i år. Da alt ikke er helt på plads endnu, kan det ikke siges helt nøjagtigt, 
hvor mange datalogistuderende, der kommer. Men det tyder på, at der skulle være omkring 40 
på vej, hvoraf de 6 studerende er piger. På matematik-økonomi uddannelsen er der optaget 16 
nye studerende. Desværre er der kun optaget 1 studerende på den nye IT og Datamanagement 
uddannelse, hvilket betyder, at denne studerende trækker sig fra uddannelsen. Uddannelsen vil 
nu blive gennemgået af en ekspertgruppe. Hele Det Naturvidenskabelige Fakultet oplever en 
stigning i nye studerende på 40%, hvilket skyldes de 90 nye farmacistuderende. 
Masteruddannelsen i Naturfagenes Didaktik tager i år imod 12 nye studerende. 

 Claus understregede, hvor vigtigt det er for os at fastholde alle disse nye studerende. Man var 
enige om at fortsætte mentorordningen fra sidste år. Der blev talt om, at datalogigruppen på 
næste institutforum evt. kunne komme med feedback på, hvorledes man oplevede ordningen 
sidste år. Igen vil det være sekretariatet, som fordeler de studerende mellem underviserne, og 
forskningslederne sørger for, at ordningen bliver gennemført. 

 Der vil blive afholdt et møde/foredrag med en gymnasielærer, hvor temaet vil være matematik i 
gymnasiet. 

 I september vil fakultetet afholde et møde om frafald blandt de studerende og årsagerne hertil. 

 Claus henviste til referatet fra IMADAs trivselsdag, som er med i det seneste nyhedsbrev. Her var 
det helt store tema IMADAs identitet, og det var tydeligt, at man ønsker at styrke samværet på 
instituttet. Ved næste institutforum vil der blive givet en kort introduktion til SDUnet, og man 
talte om, hvorvidt det nye medie kan bruges til info omkring sociale arrangementer på 
instituttet. En anden IMADA tradition, som ønskes bevaret er kl. 10-kaffen hver dag i kaffestuen. 
Endelig kunne en uformel præsentation af de enkeltes forskning også være spændende for 
resten af instituttet. 

 Matematikgruppen ønsker en øget aktivitet omkring kollokvier, og Wojciech Szymanski er 
udpeget som ny tovholder. Der blev i øvrigt talt om, hvor vigtigt det er, at matematikgruppen har 
en profil, som er tydelig og styrker forbindelsen til datalogi. I samme forbindelse bliver der 
efterlyst et større udbud af spændende kandidatkurser fra de mat.øk.-studerendes side. 

 Der blev talt om, hvorledes man bedst vil kunne integrere den nye gruppe af ph.d.-studerende, 
som vi skal tage imod. Claus beder den øvrige gruppe af ph.d.-studerende om at stå for et socialt 
arrangement, hvor instituttet vil kunne yde økonomisk hjælp. 
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 I forbindelse med modtagelsen af nye medarbejdere blev der talt om mentorordningen (for nye 
medarbejdere) som fortsat kører i grupperne. Claus vil i fremtiden tage nogle opfølgende 
samtaler i løbet af den første tid en ny medarbejder er på instituttet, og man håber, det vil 
hjælpe med til en hurtigere integration. Samtidig vil en uformel præsentation af den nye 
medarbejders forskningsområde overfor de øvrige medarbejdere også kunne bidrage til et større 
kendskab til den nyansatte. 

 Sprogskolen i Odense er interesseret i at oprette et samarbejde med IMADA omkring at 
integrere dansk i hverdagen for udenlandske medarbejdere. Dette skyldes, at der er rigtig gode 
erfaringer med, at udenlandske medarbejdere på IMADA er meget hurtige til at lære dansk. 

 
 

Ad 2) Gensidig orientering 
 
Punktet blev sprunget over i første omgang, og man blev enig om at slå det sammen med punkt. 4. 
 
 

Ad 3) Introduktion af Blackboard 9.1 ved Karina Carmen Musaeus Schwartz, Naturvidenskab 
 
Karina gav en kort introduktion af det nye Blackboard. Det er i foråret testet på IMADA af Martin 
Svensson og Peter Schneider-Kamp. 
Har man spørgsmål, er man meget velkommen til at kontakte Karina. 
 

 
Ad 4) Eventuelt 
 

 De nye regler omkring rejseforskud blev diskuteret. Direktøren har sendt et brev ud med en 
forklaring, men der er stadig nogle uklare punkter omkring, hvad det helt nøjagtig kommer til at 
betyde, og hvordan man i praksis kan og må handle. De nye regler vakte dyb utilfredshed hos 
instituttets medarbejdere. Da nogle af spørgsmålene også er svære at svare på for Claus og 
sekretariatet, blev der bedt om, at man sender en mail til Lone med eventuelle spørgsmål, og 
Lone vil så undersøge og svare til alle.  

 Claus præciserede endnu engang, at man SKAL bruge ViaTravel ved al rejsebestilling. 
 
 
 
 
Mødet sluttede kl. 11.35 
 
 
 
 

Claus Michelsen, institutleder 
Lone Seidler Petterson, institutsekretær 


